
 1

 

   

       R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
     CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr. 374 din 26.01.2008 
             Dosar nr. IC 6 
 

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 22 ianuarie, în şedinţa ordinară 

a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bstriţa-Năsăud 
nr.1  din 16 ianuarie 2009, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 22 ianuarie 2009 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass media. 
 Din partea Instituţiei Prefectului participã domnişoara Carmen Borgovan –director. 
 Din partea aparatului de specialitate participã :Aurelia Vultur – consilier; Paul Vereş – 
consilier; Tiniş Viorel - director economic; Luminiţa Borşa – consilier; Simona Bodnariu – 
consilier;  
 Invitaţi: Marin Rus – Director, Direcţia Generalã de Asistenţã Socialã şi Protecţia 
Copilului. 
 Presa: Alin Cordoş – Mesagerul; Marius Muşinã – TV Bistriţa; Dana Pop – Bistriţeanul; 
Vlad Ciocan – AS TV; Ionela Pahone – Radio Transilvania; Alexandra Sângeorzan – TV 
Bistriţa; Augustin Danci – City News, Carmen Bulz – Rãsunetul; Tina Ţucui – Rompress; 
Simona Bozbici – AS TV; Marius Chiuzan – jurnalist independent; Raluca Nichiti - Bistriţeanul 

 
* 

 
Secretarul judeţului, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 30 de consilieri judeţeni 

şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu. 
Domnul preşedinte Liviu-Mihai Rusu adresează salutări tuturor participanţilor şi 

declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Deschidem şedinţã de Consiliu Judeţean din data de 22 ianuarie ora 14.00, cu ordinea 

de zi care v-a fost transmisã în timp util în mapele pe care dumneavoastrã le-aţi primit şi aţi 
parcurs materialele în sedinţele la care aţi participat fiecare dintre dumneavoastrã. 

 
ORDINE DE ZI 

 
1. Proiect de Hotărâre privind alegerea vicepreşedinţilor Consiliului Judeţean 

Bistriţa-Năsăud.          
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            
 

2. Proiect de Hotărâre privind desemnarea beneficiarilor de burse şi alocaţii 
băneşti acordate de Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud pentru anul universitar 
2008-2009.  
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            
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3. Proiect de Hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 
din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
pentru anul 2009.   
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
4. Proiect de Hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 

din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-
Năsăud pentru anul 2009.   
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud   
          

5. Proiect de Hotărâre privind aprobarea fişelor de evaluare a posturilor 
contractuale din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud.   
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
6. Proiect de Hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 

din cadrul aparatului de specialitate al Serviciului Public Comunitar de Evidenţă 
a Persoanelor Bistriţa-Năsăud pentru anul 2009.  
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
7. Proiect de Hotărâre pentru aprobarea Regulamentului de organizare şi 

funcţionare a Comisiei socio-economică de examinare şi avizare a implantării 
structurilor de vânzare cu amănuntul cu suprafaţa mare. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud      
       

8. Proiect de Hotărâre privind aprobarea finanţării documentaţiei tehnice pentru 
proiectul “Modernizarea, dezvoltarea şi echiparea Ambulatoriului Spitalului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud” din fondul de rulment pe anul 2009. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
9. Proiect de Hotărâre privind aprobarea Acordului/Contractului colectiv de muncă 

al funcţionarilor publici şi personalului contractual din cadrul aparatului propriu 
de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
10. Proiect de Hotărâre privind modificarea Anexei nr. 4 la Hotărârea Consiliului 

Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.41/2008 privind reglementarea activităţii de 
transport public judeţean. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud            

 
11. Proiect de Hotărâre privind retragerea dreptului de administrare asupra 

terenurilor aferente castelului Posmuş. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

12. Proiect de Hotărâre privind însuşirea modificării şi completării Hotărârii 
Guvernului nr.905/2002, privind atestatea domeniului public al judeţului Bistriţa-
Năsăud precum şi a municipiului, oraşelor şi comunelor din judeţul Bistriţa-
Năsăud. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

13. Acord de principiu pentru declanşarea procedurilor privind încheierea unui 
parteneriat public-privat în vederea construirii de spaţii administrative. 
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14. Acord de principiu pentru începerea procedurilor privind încheierea 
parteneriatului public-privat în vederea reabilitării castelelor de la Posmuş şi 
Comlod.  

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
În afarã de ceea ce este înscris pe ordinea de zi  aş solicita suplimentarea cu încã 2 

pucnte a ordinii de zi: 
 
Proiectul de Hotărâre privind modificarea Hotãrârii nr.62 din 29 decembrie 2008 a 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud privind aprobarea Studiului de Fezabilitate, a 
indicatorilor tehnico-economici şi a cofinanţãrii Proiectului „ Sistem integrat de 
management al deşeurilor solide în judeţul Bistriţa-Nãsãud”şi încã un punct Diverse, 
pentru cã aţi declarat faptul cã nu existã un punct la ordinea de zi „Diverse.” 

Fatã de cele prezentate în faţa dumneavoastrã aş propune aprobãrii ordinea de zi. 
Cine este pentru? 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Am supus. Domnule coleg dumneavoastrã întotdeauna luaţi cuvântul........ 
Daniel Suciu: - consilier – 

 Cum vã ştiu un om rãbdãtor , cred cã puteţi reveni cu 10 secunde înainte de a supune 
la vot. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 De ce nu sunteţi atent la procedurã? 

Daniel Suciu: - consilier – 
Tinereţea domnule preşedinte mã face câteodatã mai neatent “ ale valurilor tinereţe”. 

Domnule preşedinte înainte de a începe........... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aşteptaţi vã rog sã vã dau aprobarea. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte vã rog sã-mi daţi cuvântul. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da, vã rog. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Înainte de a supune la vot trebuie sã facem nişte considerente, sã luãm poziţie pentru 

cã avem ceva de spus. 
În primul rând grupul consilierilor PSD şi PNL cer de urgenţã sancţionarea juristului 

care a apãrat Consiliul Judeţean în procesul în care a fost reclamat de cãtre domnul Vasile 
Marc pentru cã juristul.............numai puţin cã are legãturã şi cu ceea....... 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu face obiectul domnule consilier, la diverse. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Face, obiectul. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Haideţi sã nu discutãm contradictoriu, vã rog sã vã abţineţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dacã spun eu acuma: face obiectul la diverse. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Acum eu vorbesc 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aşteptaţi domnule consilier. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Acum vorbesc eu şi trebuie sã mã lãsaţi sã termin. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu vorbiţi dumneavoastrã decât cãnd vã dau eu cuvântul. Continuaţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Consilierul juridic care a apãrat Consiliul Judeţean s-a 

fãcut preş şi în loc sã apere onoarea şi decizia pe care cei 30 de consilieri judeţeni au luat-o 
şi care era mandatul dânsei, şi mã refer la doamna Violeta Pintea, a cerut în instanţã 
invalidarea şi suspendarea unei hotãrâri pe care noi toţi am luat-o. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Doamnã nu îi mai şoptiţi pentru cã ştie dumnealui ce sã vorbeascã. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Nu ştiu cine i-a dat mandat, dar consider cã mandatul pe care consilierul juridic l-a avut 

a fost dat de cãtre noi, pentru cã noi ne-am asumat prin vot o hotãrâre şi dacã 
dumneavoastrã nu o veţi face şi nu o veţi pune în comisia de disciplinã, vã asigur cã noi o 
vom face şi vom cere rãspundere, inclusiv penalã, doamnei consilier. 

Mai departe, nu putem pune pe ordinea de zi alegerea vicepreşedinţilor pentru cã noi 
avem deja 2 vicepreşedinţi. Existã un proces pe rol şi inclusiv dumneavoastrã acum 2-3 luni 
ne bãgaţi acest motiv cã nu putem alege vicepreşedinţii. În plus mai avem douã demisii 
domnule preşedinte înregistrate la registratura Consiliului Judeţean şi anume o demisie a 
domnului Negruşeri Vasile, atenţie, din calitatea de consilier judeţean, şi nu din membru de 
partid. Demisia domnului Marc Vasile, de asemenea din calitatea de consilier judeţean pe 
care le-am depus astãzi la Registratura Consiliului Judeţean. Sunt sub semnãturã, sub datã, 
inclusiv semnãtura în faţa notarului. Dacã aveţi bunãvoinţa sã cercetaţi la Registraturã veţi 
gãsi aceste douã documente, dacã nu, vi le pot eu pune la dispoziţie. Sunt demisii din 
calitatea de consilier judeţean, prin urmare vã asumaţi din nou un lucru pe marginea legii 
dacã îi veţi lãsa sã voteze. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aş dori sã faceţi dumneavoastrã o exprimare aici ce pregãtire aveţi, pentru cã 

dumneavoastrã nu sunteţi jurist şi aveţi pretenţia cã vorbiţi în  numele juriştilor sau vorbiţi ca 
un jurist. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Vorbesc în numele consilierului judeţean Daniel Suciu. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Departe de aşa ceva. 
Vasile Negruşeri: - consilier – 
Domnule preşedinte deoarece mi-am auzit numele , vreau sã vã lãmuresc în legãturã 

cu cele douã demisii prezentate de domnul Daniel Suciu. Demisiile cred cã sunt din data de 5 
iunie când încã nici nu eram validat ca şi consilier judeţean şi se referã la o cu totul altã 
competiţie şi anume o competiţie internã din partid, care se referã la ierarhizarea în legãturã 
cu numãrul de voturi aduse dupã campania electoralã. 

Practic aceste demisii, sigur cã sunt nişte ingrediente copilãreşti juridice, vizavi de 
speţa la care ne referim acuma şi nu au valoare în consiliul judeţean. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Îmi pare rãu vreau sã-mi daţi voie sã citesc ce aţi semnat şi declarat. 
Vasile Negruşeri: - consilier – 
Juriştii profesionişti se vor exprima în legãturã cu aceste demisii în alb sau cum le 

numim, se gãsesc tot felul de denumiri pentru ingredientele astea, încã odatã zic juridice – 
copilãreşti. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Şi ceea ce scrie? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier vorbiţi când vã dau eu cuvântul, nu rãspundeţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Cer cuvântul domnule preşedinte. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aveţi rãbdare sã vi-l dau. Am vãzut documentul la care faceţi dumneavoastrã trimitere, 

cu atâta simţ juridic, şi eu vã spun cã m-am consultat cu jurişti. Este absolut o hârtie. 
Dumneavoastrã nu aţi citat sau citit de acolo, eu vã spun ce zice  renunţ începând cu data de 
5 iunie la funcţia de consilier”. Nu erau validaţi, nu erau consilieri, nu puteau renunţa la ceea 
ce nu aveau. 

 Daniel Suciu: - consilier – 
Citiţi mai departe. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aveţi rãbdare, e datatã în 5 iunie. Nu vã mai agitaţi cu hârtii din astea, pentru cã nu au 

nici o valoare, au valoare de zero barat, aşa cã nici dacã nu le puteţi proba undeva ca şi 
document. Şi acuma vã dau cuvântul. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Cum aveţi mare încredere în justiţie, şi cum am vãzut cã înţelegeţi dumneavoastrã sã 

trataţi consilierii şi justiţia, vã rog sã citiţi şi mai departe domnule preşedinte “ renunţ la 
calitatea de consilier judeţean în cadrul Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud, calitate 
dobânditã în urma alegerilor pentru Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud în urma alegerilor din 
iunie 2008. Subsemnatul Negruşeri Vasile declar cã renunţarea este irevocabilã.” Demisia 
opereazã cu data în care este înregistratã şi vreau sã vã reamintesc cã este o demisie şi o 
declaraţie datã în faţã notarului, cu specimen de semnãturã domnule preşedinte. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mai mult, nu e datã în faţa notarului aia este o poveste a dumneavoastrã, pentru cã şi 

eu am în faţa mea originalul, nu-i datã în faţa notarului. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Vreţi sã vi-l arãt? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aţi acceptat tacit sã decurgã calitatea de consilier pânã când nu aţi mai vrut 

dumneavoastrã, cã aşa aţi vrut dumneavoastrã. Ei aici în lege nu ne arãtãm muşchii şi nu 
arãtãm noi cât suntem de speculanţi, de inventivi. 

Daniel Suciu: - consilier – 
La capitolul ãsta trebuie sã recunosc cã nu vã bate nimeni. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã vã abţineţi în aprecieri. Documentul, nici nu e un document, hârtia în 

discuţie e o simplã copie pe care nu o bãgãm în seamã. 
Daniel Suciu: - consilier – 
O sã lãsãm instanţa sã se pronunţe. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Absolut domnule consilier, aşa va fi. Domnule consilier Marc.  
Vasile Marc: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi. Într-adevãr pe data de 5 iunie, noi am semnat o 

astfel de demisie în alb şi repet şi ceea ce a spus colegul Negruşeri, se referã la o competiţie 
internã. Ierarhia de intrare în Consiliul Judeţean se fãcea pe baza numãrului de voturi valabil 
exprimate aduse din teritoriu. În aceste condiţii în data de 5 când le-am dat noi demisia nu 
aveam calitatea de consilier judeţean pentru cã, Consiliul Judeţean s-a constituit pe data de 
27 iunie, parcã. Deci în condiţiile în care noi în data de 27 iunie am fost acceptaţi sã fim 
consilieri judeţeni nu stiu dacã aceastã hârtie mai are o......Eu cred cã, dupã pãrerea mea, nu 
sunt specialist, poate domnul Daniel pentru cã vãd cã dânsul este specialist în toate. 

Daniel Suciu: - consilier – 
Vã mulţumesc frumos. 
Vasile Marc: - consilier – 
Specialist în toate şi mai nou vãd cã nu face altceva decât sã vorbeascã pe la colţuri. 

Eu vã rog foarte mult sã vã abţineţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Sunt în mijlocul dumneavoastrã nu pe la colţuri. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier vã rog sã vã abţineţi, nu v-am dat cuvântul.  
Vasile Marc: - consilier – 
S-ar putea sã aveţi........ 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu v-am dat cuvântul. 
Vasile Marc: - consilier – 
S-ar putea sã aveţi nişte surprize neplãcute, în sensul cã eu vã zic cã nu vã şade bine, 

cã sunteţi un bãiat tânãr şi nu vã consumaţi energiile vizavi de Vasile Marc. Deci în aceste 
condiţii eu consider cã aceasta este nulã de drept. A doua chestiune: este dreptul meu, cum 
adicã veniţi dumneavoastrã domnule Daniel sã mã opriţi, este dreptul meu sã atac aceastã 
hotãrâre a Consiliului Judeţean în instanţã. În ceea ce priveşte, dacã o sã am eu dreptate nu 
este nici un fel de problemã dacã o sã am dreptate, dacã nu o sã am dreptate o sã plec cã 
nu sunt legat de Consiliul judeţean neapãrat sã fiu consilier judeţean. Asta am vrut sã spun. 
Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier. Doamna consilier Panã Adriana, vã rog. 
Adriana Panã: - consilier – 
O singurã frazã vreau sã adaug. Eu vreau sã se consemneaze clar în procesul verbal, 

cã ştiind, deci dumneavoastrã luând act ca şi preşedinte de Consiliu Judeţean de demisia în 
faţa notarului a doi consilieri îi pãstraţi în continuare în salã şi pot vota, şi în acelaşi timp 
ştiind clar cã domnul Marc de data trecutã nu mai este consilier judeţean îl pãstraţi în 
continuare. Sunt douã motive cumulative şi revin cu solicitarea de data trecutã de a intra în 
legalitate şi de fiecare datã sã supunem la vot procesul verbal al şedinţei anterioare. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Pãrerea şi ceea ce a dorit sã se înscrie în procesul verbal este a doamnei Panã 

personal şi ea nu vorbeşte în numele meu, vorbeşte în numele domniei sale. 
Adriana Panã: - consilier – 
Dânsa este obligatã ca tot ceea ce se vorbeşte în aceastã salã sã scrie în procesul 

verbal. Asta am solicitat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
O sã fie consemnat, nici o problemã dar nu vorbiţi în numele meu. Poftiţi doamna 

consilier Sãsãrman. 
Sãsãrman Monica: - consilier – 
Vreau sã lãmurim sub toate aspectele problema legatã de demisie. Eu ştiu cã demisia 

este un act personal prin urmare, dumneavoastrã ca sã depuneţi acea demisie, sau cele 
douã demisii la Consiliul Judeţean spre înregistrare trebuie sã deţineţi un mandat special, 
express pentru a face acest lucru. Întrebarea mea este urmãtoarea: cei care aţi depus cele 
douã demisii la Consiliul Judeţean, dacã deţineţi un asemenea mandat sau nu? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, dacã mai doreşte cineva? Dacã mai doreşte cineva sã ia cuvântul? Dacã 

nu supun aprobãrii ordinea de zi. 
Cine este pentru? 
Vã rog sã numãraţi şi consemnati. 
Numãraţi încã odatã sunt 17 sau 16? 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
17 au fost odatã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Lãsaţi sã se numere nu spuneţi dumneavoastrã. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
16 voturi “pentru”. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
S-a votat ordinea de zi. 
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Adriana Panã: - consilier – 
Vã rog sã întrebaţi şi cine este împotrivã şi cine se abţine. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da. Cine este împotrivã? 
Adriana Panã: - consilier – 
Anunţaţi cu voce tare. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Sunt 15 voturi “împotrivã”, s-a şi notificat în procesul verbal cine e împotrivã. 
Voturi împotrivã (Bumbu Mihai-Adrian, Coc Dorel Alexandru, Deneş Ioan, Marinescu 

Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Mureşan Mihail, Panã Adriana Doina, Peter Luca, Pop 
I.Gheorghe, Popescu Grigore Dorin, Pugna Alexandru, Stan Iuga Nicolae, Suciu Vasile 
Daniel, Szanto Arpad, Vlad Anton) 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
S-a adoptat ordinea de zi. Primul punct al ordinii de zi. Din start vã spun cã va fi 

procedura de vot secret. Vã atenţionez pe toţi dintre dumneavoastrã, nimeni nu intrã în 
cabinã cu telefonul mobil sau aparate de fotografiat. Ca procedurã se strigã numele fiecãrui 
consilier, se deplaseazã la persoana cere îi rosteşte numele ia buletinul de vot, intrã în 
cabinã, voteazã, se deplaseazã spre urnã, depune votul şi în momentul urmãtor este anunţat 
celãlalt coleg sã vinã la vot. Rog cele douã grupuri sã facã propuneri pentru funcţia de 
vicepreşedinte. Domnule Andreica vã rog sã faceţi prima propunere. 

Ioan Andreica: - consilier – 
Fac prima propunere pentru funcţia de vicepreşedinte, respectiv, îl propun pe domnul 

Luca Iancu Mihai. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Luca Iancu Mihai acceptaţi candidatura pentru funcţia de vicepreşedinte? 
Luca Iancu Mihai: - consilier – 
Accept domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Bine. Celãlalt grup rog sã facã propuneri pentru prima funcţie de vicepreşedinte. Dacã 

doresc. Poftiţi doamna Panã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Domnule preşedinte din punctul nostru de vedere, noi avem doi vicepreşedinţi, în 

consecinţã considerãm o mascaradã ce se întâmplã astãzi. Deci nu numai cã nu vom 
propune pe nimeni, noi nici nu vom vota. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
E dreptul dumneavoastrã. Vã rog buletinele de vot. Înscrieţi numele candidatului şi 

procedãm la vot. Am înţeles cã s-au consultat, grupul PNL la fel nu doreşte sã punã 
candidat. 

Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Nu. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog faceţi exprimarea. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Domnule preşedinte şi noi considerãm cã existã vicepreşedinţi la Consiliul Judeţean, 

este o situaţie de litigiu care se va rezolva. Nu avem nici o propunere pentru aceastã funcţie. 
Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Şi eu vã multumesc. Deci procedãm la completarea buletinelor şi la vot. Pânã atunci 

luãm o pauzã. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Am rugãmintea sã daţi citire listei complete de consilieri. Fiecare consilier care îşi 

aude numele şi doreşte sã voteze, vine preia votul şi aşa cum am spus îşi exercitã dreptul de 
vot. 
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Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Aş dori sã fac o precizare pentru valabilitatea buletinului de vot este obligatoriu 

înscrierea semnului X în dreptul candidatului. Este nul buletinul de vot pe care nu apare acel 
semn X. 

Domnul secretar al judeţului Iosif Redl nominalizeazã consilierii pentru a veni sã-şi 
exprime votul pentru alegerea vicepreşedinţelui. 
 

Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Andreica Ioan 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Bumbu Mihai Adrian - refuzã sã voteze 
Domnul Coc Dorel Alexandru - refuzã sã voteze 
Domnul Deneş Ioan   - refuzã sã voteze 
Domnul Florian Cristian Daniel 
Domnul Ilieşi Sabin 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe - refuzã sã voteze 
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian - refuzã sã voteze 
Domnul Mureşan Mihail  - refuzã sã voteze 
Domnul Negruşeri Vasile 
Doamna Panã Doina Adriana - refuzã sã voteze 
Domnul Peter Luca   - refuzã sã voteze 
Domnul Pop I. Gheorghe  - refuzã sã voteze 
Domnul Popescu Dorin  - refuzã sã voteze 
Domnul Pugna Alexandru  - refuzã sã voteze 
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae  - refuzã sã voteze 
Domnul Suciu Vasile Daniel - refuzã sã voteze  
Domnul Szanto Arpad  - refuzã sã voteze 
Domnul Vãsieş Lucian 
Domnul Vlad Anton   - refuzã sã voteze 
 
Lista s-a epuizat, rugãm comisia de validare sã procedeze la numãrãtoare. 
Pop I. Gheorghe – consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi,având în vedere cã ar trebui sã ne atenţionaţi 

înainte de a începe procedura de vot sã ne întrunim, ar fi fost normal, dar aşa eu unul în 
calitate de preşedinte nu voi participa la numãrãtoarea voturilor. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier, rog ceilalţi membrii ai comisiei de validare sã se 

prezinte sã........ 
Daniel Suciu: - consilier – 
În calitate de membru al comisiei de validare nu voi participa la numãrãtoarea 

voturilor.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
În regulã domnule consilier. 
Ioan Deneş: - consilier – 
Domnule preşedinte la fel voi proceda şi eu ca şi antevorbitorii mei. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier. 
Pentru cã persoanele, numite, nominalizate în virtutea unei hotãrâri, refuzã sã voteze, 

vom alege alte douã persoane astãzi în comisia de validare. Va rog sã desemnaţi douã 
persoane. 

Adriana Panã: - consilier – 
Domnule preşedinte comisia de validare este pe 4 ani aleasã, dumneavoastrã nu 

puteţi revoca acuma şi consider cã e ceva ilegal ce se întâmplã aici. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
O revocãm.  
Adriana Panã: - consilier – 
A dumneavoastrã, cu a dumneavoastrã putere. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu eu, numarul de consilieri care sunt majoritatea. 
Adriana Panã: - consilier – 
E pe 4 ani aleasã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Bine. Sã vã aduceţi aminte cum procedaţi dumneavoastrã, înainte sã daţi lecţii altora. 

Vã rog faceţi propunerile. 
Pop I. Gheorghe – consilier – 
Domnule preşedinte vã rog sã-mi permiteţi sã fac o observaţie. Deci am precizat noi ar 

fi trebuit sã ne întrunim înainte de a începe procedura de vot sã supraveghem, modalitatea 
cum sunt întocmite buletinele de vot, cum sunt repartizate şi procedura de votare ca atare. 
Nu aţi procedat în acest mod deci eu nu pot sã mã alãtur la ceea ce faceţi dumneavoastrã şi 
ca atare acesta a fost motivul pentru care am refuzat. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Puteţi sã-mi spuneţi înainte nu acuma. Oricum nu vã mai pot crede , e pãrerea 

dumneavostrã. V-am ascultat, vã rog. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Îmi daţi şi mie cuvântul? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Lãsaţi, acuma vorbesc eu domnule consilier, nu mai fi atât de imperativ. Doreşti sã 

vorbeşti întotdeauna şi vorbeşti pe lângã ordinea de zi. Alegem. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Am o remarcã dacã îmi daţi voie domnule preşedinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier Andreica. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Deci întâi vreau sã-mi permiteţi sã fac o remarcã. Comisia de validare nu trebuie sã se 

întruneascã, cã nu are ce analiza decât când valideazã consilierii ci trebuie sã treacã direct la 
exerciţiu. Şi al doilea aspect, nu revocãm comisia ci o completãm. Şi avem de completat cu 
trei membrii dacã nici unul din cei trei, cred cã cinci suntem dacã am memorie, deci ne mai 
trebuie trei membrii ca sã poatã funcţiona comisia. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã faceţi propuneri. Poftiţi domnule Sighiartãu. 
Sighiartãu Ioan : - consilier – 
Domnule preşedinte propun pe Doris Moldovan. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Doamna Doris acceptaţi? 
Doris Moldovan – consilier – 
Da. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Altã propunere. 
Moldovan Andrei Valentin – consilier  
Propun pe domnul Sighiartãu Ioan. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule Sighiartãu acceptaţi? 
Sighiartãu Ioan : - consilier – 
Da. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Şi mai propun eu pe Monica Sãsãrman. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Doamna Monica acceptaţi? 
Sãsãrman Monica: - consilier – 
Supun la vot. 
Cine este pentru doamna Doris Moldovan.  
16 voturi pentru. 
Cine este pentru domnul Sighiartãu Ioan? 
16 voturi pentru. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dumneavoastrã aţi refuzat sã participaţi la procedurã nu vã acceptãm sã mai votaţi 

acuma 
Cine este pentru doamna Monica Sãsãrman? 
16 voturi pentru. 
Împotrivã, abţineri? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aţi dat o probã, nu votaţi nici contra, nici nu vã abţineţi. 
Pop I. Gheorghe – consilier – 
Domnule preşedinte v-aş ruga sã-mi permiteţi o intervenţie. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Poftiţi. 
Pop I. Gheorghe – consilier – 
S-a votat ordinea de zi, aţi introdus pe ordinea de zi un punct suplimentar fãrã sã-l 

supuneţi aprobãrii consilierilor prezenţi în salã şi aceastã adãugare eu o consider ilegalã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
L-am supus domnule consilier, dumneavoastrã nu aţi fost atent şi puctul suplimentar şi 

diverse. Îmi pare rãu. Ei o sã fie cum ziceţi dumneavoastrã, dacã nu sunteţi atenţi eu ce sã 
vã fac. Vã gândiţi ce trebuie sã vorbiţi nu ce se desfãşoarã aici. Vã mulţumesc. Cei cinci sã 
se întâlneascã pentru a-şi alege preşedintele comisiei de validare. 

Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Domnule preşedinte, vã rog sã-mi permiteţi sã..... 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Comisie de numãrare a voturilor. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Sã imi permiteţi sã-i pun o întrebare domnului secretar. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Puneti-o domnule consilier. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Cu rãspuns prin da sau nu. Este legal ce se întâmplã acum sau nu? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Este. Este o comisie de numãrãtoare, e impropriu spus comisia de validare. Sã fim 

serioşi comisia numãrã. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Asta este o comisie de validare domnule, este legal ce se întâmplã sau nu? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Da. 
Adriana Panã: - consilier – 
Sper cã s-a consemnat în procesul verbal rãspunsul domnului secretar. 
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Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
E înregistrat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã vã conformaţi, comisia de numãrare a voturilor sã se reuneascã. 
Sabin Ilieşi: - consilier – 
Domnul consilier Sabin Ilieşi anunţã rezultatul votului. 
Numãr de voturi exprimate16. 
Numãr de voturi valabile 16. 
Numãr de voturi pentru 16. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 În urma votului exprimat de majoritatea de consilieri domnul Luca Iancu Mihai este 
vicepreşedinte al Consiliului Judeţean ales în ziua de astãzi. Vã spun de pe acuma cã la 
urmãtoarea şedinţã vor fi reorganizate comisiile de specialitate şi probabil cã şi comisia de 
validare deşi cazul în speţã a fost o comisie de numãrare a voturilor. 

Adriana Panã: - consilier – 
Şi atunci cine valideazã? 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Trecem mai departe la desemnarea celui de-al doilea vicepreşedinte al Consiliului 

Judeţean, vã rog sã faceţi propunerea. Domnule consilier Andreica. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi întrucât partidul nostru este consecvent rãmâne la 

aceeaşi propunere respectiv îl propunem pe domnul Negruşeri Vasile pentru a fi ales în 
funcţia de vicepreşedinte al Consiliului Judeţean  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier Negruşeri Vasile acceptaţi candidatura? 
Vasile Negruşeri: - consilier – 
Accept. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, rog consemnaţi, trecem la procedurã, respectiv la completarea buletinelor 

de vot cu numele domnului consilier Negruşeri Vasile. 
Pauzã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Alte propuneri nu mai au rost bãnuiesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Propuneţi peste 4 ani. 
Adriana Panã: - consilier – 
Sã se consemneaze şi acest aspect în procesul verbal, vã rog. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog sã consemnaţi cã doamna Panã face merem provocãri şi numai cu asta se 

ocupã. Vã rog sã consemnaţi lucrul acesta în procesul verbal. 
 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Începem procedura de vot. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Procedura de vot este aceeaşi.  
Domnul secretar al judeţului Iosif Redl nominalizeazã consilierii pentru a veni sã-şi 

exprime votul pentru alegerea vicepreşedintelui. 
 
Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Andreica Ioan 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Bumbu Mihai Adrian - refuzã sã voteze 
Domnul Coc Dorel Alexandru - refuzã sã voteze 
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Domnul Deneş Ioan   - refuzã sã voteze 
Domnul Florian Cristian Daniel 
Domnul Ilieşi Sabin 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe - refuzã sã voteze 
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian - refuzã sã voteze 
Domnul Mureşan Mihail  - refuzã sã voteze 
Domnul Negruşeri Vasile 
Doamna Panã Doina Adriana - refuzã sã voteze 
Domnul Peter Luca   - refuzã sã voteze 
Domnul Pop I. Gheorghe  - refuzã sã voteze 
Domnul Popescu Dorin  - refuzã sã voteze 
Domnul Pugna Alexandru  - refuzã sã voteze 
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae  - refuzã sã voteze 
Domnul Suciu Vasile Daniel - refuzã sã voteze  
Domnul Szanto Arpad  - refuzã sã voteze 
Domnul Vãsieş Lucian 
Domnul Vlad Anton   - refuzã sã voteze 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Rog comisa de numãrare a voturilor sã se apropie de urnã. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Domnule secretar existã în cadrul Consiliului Judeţean comisie de numãrare? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Puteam sã le numãr şi eu. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Rog exprimarea comisiei de numãrare a voturilor. 
Sabin Ilieşi: - consilier – 
Domnul consilier Sabin Ilieşi anunţã rezultatul votului. 
Numãr de voturi exprimate16. 
Numãr de voturi valabile 16. 
Numãr de voturi nule 0. 
Numãr de voturi pentru 16. 
Domnul Negruşeri Vasile este ales. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc comisiei de numãre a voturilor. Îi felicit pe cei doi vicepreşedinţi aleşi le 

doresc succes. Domnule Negruşeri v-aş ruga sã veniţi mai aproape aici scaunul de lângã 
mine este liber, vã rog sã-l ocupaţi din acest moment. Nu-i prefectul aici vã rog sã veniţi sã 
vã aşezaţi aici. 

Vasile Negruşeri: - consilier – 
Domnule preşedinte v-aş ruga sã-mi daţi voie sã vã spun câteva cuvinte. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã rog. 
Vasile Negruşeri: - consilier – 
Vreau sã le mulţumesc la colegii care m-au votat şi, şi la colegii care nu m-au votat, 

sau nu şi-au exercitat dreptul la vot, ştiu cã foarte mulţi şi dintre aceştia sunt cu sufletul 
alãturi de mine, dar situaţia specialã în care se aflã nu le permite sã se exprime liber. Cred cã 
de acum înainte instituţia pe care o reprezentãm va porni cu toate motoarele turate spre 
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binele judeţului şi a celor care ne-au ales şi sã terminãm odatã cu competiţii din astea, de tip 
juridic- copilãreşti care nu duc nicãieri şi se terminã peste douã trei mandate din punctul meu 
de vedere. Încã odatã vreau sã vã subliniez cã eu am citit foarte bine documentele şi dacã 
nici nu m-am consultat cu jurişti specialişti, dar sunt convins cã voi avea la dispoziţie încã un 
mandat sau douã ca sã finalizez chestiunea care mã va duce exact acolo de unde am pornit, 
adicã la faptul sã particip la o competiţie, pentru judeţul Bistriţa-Nãsãud.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Îi mulţumesc domnului vicepreşedinte. Domnule vicepreşedinte Luca Iancu. 
Am o rugãminte domnilor consilieri va rog foarte frumos, bãnuiesc cã şi atunci când 

vreţi dumneavoastrã sã vorbiţi vã place sã fiţi ascultaţi. Vã rog respectuos, respectaţi-ne ca 
sã vã respectãm şi noi pe dumneavoastrã. Vã rog domnule vicepreşedinte. 

Luca Iancu Mihai: - consilier – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Doresc sã le mulţumesc colegiilor pentru încrederea 

acordatã, este o şansã care mi-a fost datã pentru a merge bine judeţul, vreau sã fie toţi 
convinşi cã vom muncii pentru a face tot ceea ce trebuie şi sã fim o echipã de acum încolo. 
Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule vicepreşedinte Luca Iancu. Dacã mai doreşte cineva sã ia 

cuvântul? Poftiţi doamna consilier Panã Adriana. 
Adriana Panã: - consilier – 
Suntem un Consiliu Judeţean unic cu 4 vicepreşedinţi la ora actualã, şi cu douã 

comisii de validare, sunt convinsã cã Prefectura îşi va face datoria şi exact cum în decembrie 
a trimis în contencios hotãrârea care era datã şi de votul domnului Marc va face la fel, dacã 
nu, noi oricum, consilierii PSD şi PNL vom face acest lucru.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Ţin sã precizez faptul cã dumneavoastrã spuneţi ceva numai pe jumãtate, sunt 2 

vicepreşedinţi nealeşi procedural, doar printr-un joc în culise pe care îl legalizaţi doar 
dumneavoastrã, astãzi într-adevãr au fost aleşi vicepreşedinţii legal ai Consiliului Judeţean. 
Mulţumesc majoritãţii care i-a votat şi încã odatã le doresc succes alãturi de mine şi alãturi 
de consilierii majoritari. Vã multumesc şi trecem la al doile punct al ordinii de zi. 

Proiect de Hotărâre privind desemnarea beneficiarilor de burse şi alocaţii 
băneşti acordate de Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud pentru anul universitar 2008-
2009. Domnule preşedinte al Comisiei de culturã Pugna Alexandru aveţi cuvântul. 

Pugna Alexandru: - consilier – 
Comisia de culturã întrunitã în şedinţa din data de 22 ianuarie 2009 a luat în discuţie 
Proiectul de Hotãrâre privind desemnarea beneficiarilor de burse şi alocaţii bãneşti acordate 
de Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsaud pe anul 2008-2009 şi conform Regulamentului pentru 
acordarea de burse de merit cei şase studenţi din anul I care au depus dosare au îndeplinit 
urmãtorul punctaj: 

 
1. TOMA RADU-ALEXANDRU    296 PUNCTE 
2. PETER PAUL      241 PUNCTE  
3. MUREŞAN MIHAELA-IULIA    207 PUNCTE 
4. TEBIEŞ MĂLINA      122 PUNCTE 
5. FĂGĂRĂŞAN IOAN       98 PUNCTE 
6. DĂMĂCUŞ ANAMARIA-MĂDĂLINA     77 PUNCTE 

 
Comisia propune acordarea celor douã burse de merit pentru studenţii anului I 

candidaţilor: 
 

1. TOMA RADU-ALEXANDRU     
2. PETER PAUL 
                 

 care au întrunit cel mai mare numãr de puncte. De asemenea propune menţinerea 
beneficiarilor burselor pe anul 2008-2009 la cei cinci studenţi care au întrunit condiţiile 
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obţinând în anul de studiu precedent media 9. Un singur candidat din anul I, este vorba de 
studentul Burzo nu a avut media 9 şi a pierdut acest drept. De asemenea se desemneazã ca 
beneficiari ai alocaţiilor bãneşti lunare şi studenţii din anul I şi ceilalţi care provin din 
Complexul de  Servicii Comunitare de la Beclean, Nãsaud, Teaca. Este vorba de 20 de 
studenţi şi dã aviz favorabil Proiectului de Hotărâre privind desemnarea beneficiarilor de 
burse şi alocaţii bãneşti acordate de Consiliul Judeţean Bistriţa-Nãsãud pentru anul 
universitar 2008-2009. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Vã mulţumesc domnule preşedinte Pugna Alexandru. Preşedintele comisiei 
economice. 
 Vlad Anton: - consilier – 
 Domnule preşedinte, domnilor colegi, comisia economicã s-a întrunit în şedinţã de 
lucru în data de 20 ianuarie 2009, a avizat favorabil cu propunerea mãririi la 250 lei a 
alocaţiei bãneşti, deci faţã de 200 lei la 250 lei. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Mulţumesc domnule preşedinte Vlad Anton. Dacã dintre dumneavoastrã doreşte 
cineva sã ia cuvãntul sã facã anumite precizãri, vã rog. 

Adriana Panã: - consilier – 
 Stimaţi colegi înainte de vot v-aş ruga sã reflectaţi la urmãtorul aspect. Chiar dacã 
este un an de austeritate şi nu ar da bine, noi am mãrit cuantumul de la 200 lei la 250 lei. 
Vreau sã spun cã din cei 27 numai 7 sunt posesori ai bursei de performanţã la care stare 
materialã nu ne intereseazã, deci 20 provin din centre şi pentru ei aceşti 50 de lei în plus 
conteazã, deci eu v-aş ruga sã fiţi de acord cu comisia economicã şi sã aprobaţi suma de 
250 lei. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Sã supunem la vot amendamentul fãcut de comisia economicã. 
 Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
 Cu unanimitate de voturi pentru a trecut amendamentul. 
 
 Mulţumesc. Procedural trebuie sã trecem la vot. Primii doi clasaţi vor fi trecuţi pe 
buletinul de vot, pentru cã este vorba de persoane şi vom urma procedura în cabina de vot. 
Rog secretariatul tehnic...... 

Adriana Panã: - consilier – 
Domnule preşedinte dacã îmi permiteţi, atâta timp cât a existat un barem, dupã 

baremul acesta sunt puncajele, nu participã toţi cu acelaşi punctaj ca prin vot sã delimitãm eu 
cred cã este pierdere de vreme sã intrãm în cabina de vot, dacã vor colegii sã-şi exprime 
punctul de vedere în sensul ãsta, dar putem vota primii doi clasaţi. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule secretar vã rog sã vã exprimaţi. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Aveţi dreptate dar fiind vorba de persoane suntem obligaţi sã procedãm la vot secret. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
În lege spune întotdeauna când este vorba de persone se face vot secret, aşa cã îmi 

cer scuze. 
Adriana Panã: - consilier – 
Şi eu vã întreb atunci dacã prin absurd ies urmãtorii de pe locurile 2 şi 4 dupã votul 

nostru ce facem atunci, nu respectãm grilla? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Primii doi se trec pe buletinul de vot. 
Adriana Panã: - consilier – 
Şi atunci de ce mai votãm, nu putem sã……. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
E posibil ca cei doi sã nu obţinã majoritatea voturilor. 
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Adriana Panã: - consilier – 
Pe ce criterii, dacã conform punctajului şi baremului nostru s-a clasificat unde trebuie, 

pe ce criterii am putea sã nu-l votãm? 
 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Doamna Panã aste e procedura, când este vorba de personane ne place nu ne place 

trebuie sã se voteze secret. Toţi suntem de accord sã-I votãm au trecut prin cele douã 
comisii, trecem la procedurã. Vã rog. 

Trecem la puctul 3 Proiect de Hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a 
funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud pentru anul 2009. Comisia de administraţie rog punctul de vedere, domnule 
preşedinte. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, comisia de administraţie publicã şi probleme 

juridice întrunitã în datã de 20 ianuarie 2009 a dat aviz favorabil în unanimitate acestui 
proiect de hotãrâre. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule preşedinte. Dacã domnii şi doamnele consilieri au de exprimat 

ceva, vã rog vã ascultãm. 
Domnule consilier Suciu vã rog. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi şi acuma mã refer la colegii mei de la PDL, de 

când suntem colegii la guvernare am prins obiceiul de a mã uita cu mult mai multã atenţie şi 
la preşedintele PDL, domnul Boc – primul ministru şi de data asta sunt foarte de accord cu el 
în condiţiile în care trãim perioade foarte grele şi se propune inclusiv diminuarea cu 20% a 
personalului din sectorul bugetar. Consilierii PSD vã propun şi sper sã fiţi în asentimentul 
nostru sã nu acceptãm ca în acest an sã se facã angajãri noi, ci sã acceptãm doar acele 
posturi înfiinţate ca urmare a trecerii persoanelor din postutri contractuale în funcţionari 
publici. Deci sã nu se opereze nici o angajare în cadrul Consiliului Judeţean. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Asta este stabilit prin lege domnule consilier noi nu o sã luãm hotãrâri cã respectãm 

legea. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte deşi nu face obiectul acestui Proiect de Hotãrâre vã rog sã îmi 

permiteţi sã am şi eu un punct de vedere referitor la subiectul deschis de colegul nostru. 
Vreau sã vã corectez puţin. Ordonanţa la care aţi fãcut referire se referã la funcţiile vacante 
la 31 decembrie 2008 care se blocheazã. Dacã pe timpul anului 2009 se elibereazã anumite 
funcţii, se pot angaja pe acele funcţii oameni şi este firesc, este posibil sã plece oameni din 
funcţii cheie. Multe guverne a fãcut blocarea funcţiilor când se pleca în timpul anului şi a fost 
o mare greşealã, deci nu o sã se blocheze ocuparea posturilor care sunt astãzi în funcţiune. 
Ce au fost vacante pânã în 31 decembrie rãmân deocamdatã vacante, dar posturile care 
sunt ocupate şi se elibereazã ca urmare a unor plecãri se vor putea face angajãri în 
continuare. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier Andreica. Dacã altcineva doreşte sã ia cuvântul? 

Doamna Panã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Eu sunt de acord cu ce spuneţi dumneavoastrã domnule Andreica însã Daniel Suciu 

altceva a vrut sã spunã din partea grupului PSD. Este vorba de rubrica la funcţii publice 
pentru recrutare, deci nu este vorba de nişte funcţii care s-au eliberat între timp şi trebuiesc 
completate. Figureazã 29, dintre acestea 29, 7 dintre ele s-au referit la schimbarea calitãţii 
postului din contractual în funcţie publicã, nu avem nimic împotrivã cu alea dar restul de 22 
propuse pentru recrutare fiind un an de austeritate mie nu mi se pare în regulã. E adevãrat 
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cã existã avizul Agenţiei Funcţionarilor Publici, dar acest aviz este din octombrie, din 27 
octombrie 2008. La acest aspect ne refeream noi numai la posturi propuse pentru recrutare.                                   

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Dacã altcineva mai doreşte? 
 
Ioan Andreica: - consilier – 
Eu aş mai face o intervenţie. Deci toate funcţiile care se vor creea de acum nu au 

fãcut de asemenea obiectul actului normativ. Acuma sigur e o decizie pânã la urmã a 
Consiliului Judeţean, numai posturile vacante au fãcut obiectul discuţiei. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Organigrama aceasta poartã susţinerea fostei administraţii. Nu am lucrat eu. Eu nu 

am venit cu altã organigramã. Prin urmare eu o sã supun la vot Proiectul de Hotãrâre aşa 
cum l-a iniţiat preşedintele, fãrã amendament.  

Cine este pentru proiectul în forma iniţiatã de preşedinte. 
16 voturi pentru 
Cine este împotrivã? 
Adriana Panã: - consilier – 
Adicã cine este pentru cealaltã variantã. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Pentru varianta propusã de dumneavoastrã, da. Sunteţi împotriva variantei propusã de 

dumneavoastrã. Sunteţi împotrivã eu am supus la vot nu sunteţi atenţi sau anume vreţi sã 
aveţi interpelãri, eu am supus la vot varianta preşedintelui. Deci dumneavoastrã votaţi acuma 
cine este împotriva variantei preşedintelui. 

Numãraţi vã rog, voturi împotriva. 
14 voturi voturi împotrivã (Bumbu Mihai-Adrian, Coc Dorel Alexandru, Deneş Ioan, 

Marinescu Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Mureşan Mihail, Panã Adriana Doina, Peter 
Luca, Pop I.Gheorghe, Popescu Grigore Dorin, Pugna Alexandru, Stan Iuga Nicolae, Suciu 
Vasile Daniel, Szanto Arpad, Vlad Anton) 

Dacã sunt abţineri? 
1 abţinere (Popescu Grigore Dorin) 
 
16 voturi pentru 
14 voturi voturi împotrivã 
1 abţinere s-a aprobat Proiectul de Hotãrâre privind aprobarea planului de 

ocupare a funcţiilor publice din cadrul aparatului de specialitate al Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud pentru anul 2009 

 
Vã mulţumesc. Dacã la comisia tehnicã s-au completat buletinele de vot. S-au 

completat? Atunci trecem la procedura de votare a celor douã burse la punctul 2. se voteazã 
în cabinã. Vã rog daţi citire listei şi fiecare consilier se prezintã la cabinã şi voteazã aşa cum 
am stabilit. 

Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Procedura de votare prin  înscrierea semnului X în dreptul candidatului. 
Denes Ioan: – consilier – 
Cine numãrã domnule secretar? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Comisia de numãrare a voturilor. Cred cã ar trebui sã fim bine înţeleşi comisia de 

validare lucreazã la Constituirea Consiliului Judeţean şi la schimbarea mandatelor, la 
înlocuirea mandatelor. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Acuma iar deveniţi ironici, vorbiţi când vi se dã cuvântul şi nu mai luaţi cuvântul prin 

libertatea domniilor voastre. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Domnul secretar al judeţului Iosif Redl nominalizeazã consilierii pentru a veni sã-şi 

exprime votul pentru cele douã burse oferite de Consiliul Judeţean. 



 17

 
Domnul Rusu Liviu Mihai 
Domnul Andreica Ioan 
Domnul Ani Dionisie 
Domnul Bumbu Mihai Adrian  
Domnul Coc Dorel Alexandru  
Domnul Deneş Ioan    
Domnul Florian Cristian Daniel 
Domnul Ilieşi Sabin 
Domnul Jauca Alexandru 
Domnul Luca Iancu Mihai 
Domnul Marc Vasile 
Domnul Marinescu Gheorghe  
Domnul Moldovan Andrei Valentin 
Doamna Moldovan Doris 
Domnul Moldovan Petru 
Domnul Moldovan Vasile Adrian 
Domnul Mureşan Mihail   
Domnul Negruşeri Vasile 
Doamna Panã Doina Adriana  
Domnul Peter Luca    
Domnul Pop I. Gheorghe   
Domnul Popescu Dorin   
Domnul Pugna Alexandru   
Doamna Sãsãrman Monica 
Domnul Sighiartãu Ioan 
Domnul Şomlea Vasile Adrian 
Domnul Stan Iuga Nicolae   
Domnul Suciu Vasile Daniel   
Domnul Szanto Arpad   
Domnul Vãsieş Lucian 
Domnul Vlad Anton  
Iosif Redl: - secretarul judeţului –  
Rog comisia de numare a voturilor sã procedeze ca atare.   
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Comisia de numare a voturilor vã rog sã poftiţi la urnã. 
Sabin Ilieşi: - consilier – 
Domnul consilier Sabin Ilieşi anunţã rezultatul votului. 
Numãr de voturi exprimate 31. 
Numãr de voturi valabile 30. 
Numãr de voturi nule 1. 
Toma Radu Alexandru – 30 voturi pentru 
Peter Paul – 30 voturi pentru 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumim. Prin urmare punctul 2 de pe ordinea de zi s-a epuizat prin desemnarea 

celor douã persoane câştigãtoare a burselor în urma punctajului fãcut ce cele douã comisii, 
deci prin votul celor 31 de consilieri. 

 Vã mulţumim trecem mai departe la punctul 4 Proiect de Hotărâre privind 
aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice din cadrul Direcţiei Generale de 
Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud pentru anul 2009. Comisia de 
administraţie domnule consilier Şomlea Florin vã rog. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
 Domnule preşedinte comisia de administaţie şi probleme juridice a dat aviz favorabil 
cu o abţinere acesţui Proiect de Hotãrâre şi cu rugãmintea adresatã directorului instituţiei ca 
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în perspectivã sã vinã cu câteva elemente lãmuritoare în ceea ce priveşte îmbunãtãţirea 
activitãţii acestei Direcţii. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte al comisiei de administraţie. Dacã dintre domnii 

consilieri, cineva doreşte sã ia cuvântul, vã ascultãm. Domnul consilier Suciu Daniel.                                                                                                            
Daniel Suciu: - consilier – 
Ne menţinem şi la acest Proiect de Hotãrâre aceleaşi observaţii ca şi la precedentul 

adicã nu am dorii ca instituţia sã facã recrutãri în anul 2009.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule consilier mulţumesc. Domnule consilier Sighiartãu Ioan. 
Sighiartãu Ioan : - consilier – 
Domnule preşedinte, domnilor colegi. Referitor la acest proiect bineînţeles cã îl voi 

susţine şi îl voi vota, dar aş vrea sã precizez câteva chestiuni care mie mi se par puţin 
aberante aş putea spune aici, în sensul cã este vorba de maximum funcţii publice 150 posturi 
iar personalul ocupat  este doar 71, ceea ce ar însemna cã aceastã direcţie funcţioneazã cu 
aproximativ 48-49%. Este un deficit de personal şi mã gândesc şi la faptul, ceea ce s-a 
întâmplat în judeţul nostru şi cred cã poate aici nu este vorba sã reducem din personal, sã 
facem reducere şi propunere de reducere de 20%, şi din contrã cred cã ar trebui personal 
angajat, sã nu se mai întâmple sã nu ne sai repete ceea ce s-a întâmplat cã probabil din 
cauza anumitor vizite în teren, expunerea de referate de analize probabil cã datoritã acestui 
fapt s-a ajuns la chestiunile acele care nu ne-au fãcut plãcerea şi bucuria referitoare la 
direcţia noastrã din judeţ. Propun sã fie analizatã chestiunea aceasta cu funcţiile ocupate şi 
dacã sunt prea puţine sã fie fãcute angajãri. Este o chestiune, acolo existã un volum de 
muncã eu cunosc treaba aceasta. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier Sighiartãu, altcineva dacã doreşte sã ia cuvântul? Vreţi 

vreo lãmurire suplimentarã din partea directorului acestei direcţii? Nu am sesizat. 
Atunci supun la vot acest Proiect de Hotãrâre la iniţiativa preşedintelui, în forma 

prezentatã de cãtre mine. 
Cine este pentru? Numãraţi vã rog. 
16 voturi pentru, 13 voturi împotrivã (Bumbu Mihai-Adrian, Coc Dorel Alexandru, 

Deneş Ioan, Marinescu Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Mureşan Mihail, Panã Adriana 
Doina, Peter Luca, Pop I.Gheorghe, Stan Iuga Nicolae, Suciu Vasile Daniel, Szanto Arpad, 
Vlad Anton) şi 2 abţineri (Popescu Grigore Dorin, Pugna Alexandru) s-a aprobat 

 
Mulţumesc. Mergem mai departe la punctul 5 Proiect de Hotărâre privind aprobarea 

fişelor de evaluare a posturilor contractuale din cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă 
Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud. Domnule preşedinte al comisiei de 
administraţie domnule Şomlea Florin vã rog. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administaţie publicã a avizat favorabil în unanimitate acest Proiect de 

Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule preşedinte. Luãri de cuvânt? Nu sunt? Supun votului Proiectul 

de Hotãrâre nr.5 pe ordinea de zi. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu 30 voturi pentru şi 1 abţinere (Panã Adriana Doina) s-a probat. 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Proiect de Hotărâre privind aprobarea planului de ocupare a funcţiilor publice 

din cadrul aparatului de specialitate al Serviciului Public Comunitar de Evidenţă a 
Persoanelor Bistriţa-Năsăud pentru anul 2009. Rog domnule preşedinte al comisiei de 
administaţie punctul dumneavoastrã de vedere. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
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Comisia de administraţie publicã a dat aviz favorabil în unanimitate acestui Proiect de 
Hotãrâre. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Înscrieri la cuvânt, luãri de poziţii? Domnule consilier Daniel Suciu. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Aceleaşi menţiuni ca şi la precedentele douã Proiecte de Hotãrâre, pentru funcţiile de 

recrutare. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule consilier. Dacã sunt alte observaţii? 
Supun la vot varianta preşedintelui.  
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu 16 voturi pentru 13 voturi (Bumbu Mihai-Adrian, Coc Dorel Alexandru, Deneş 

Ioan, Marinescu Gheorghe, Moldovan Vasile Adrian, Mureşan Mihail, Panã Adriana Doina, 
Peter Luca, Pop I.Gheorghe, Stan Iuga Nicolae, Suciu Vasile Daniel, Szanto Arpad, Vlad 
Anton) voturi împotrivã  şi 2 abţineri (Popescu Grigore Dorin, Pugna Alexandru)s-a 
aprobat . 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Punctul 7 Proiect de Hotărâre pentru aprobarea Regulamentului de organizare şi 

funcţionare a Comisiei socio-economică de examinare şi avizare a implantării 
structurilor de vânzare cu amănuntul cu suprafaţa mare. Comisia de administraţie 
domnule preşedinte Florin Şomlea? 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de admninistraţie a avizat favorabil şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Comisia de urbanism domnule preşedinte. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Comisia de urbanism întrunitã în şedinţã în data de 19 ianuarie apreciazã Proiectul de 

Hotãrâre, îi dã aviz favorabil cu urmãtorul amendament la art.10 alin.2 din anexã, Capitolul III 
Mãsuri Organizatorice,  se completeazã „conform Hotãrârii Guvernului nr. 1454/9.09.2004” şi 
va avea urmãtorul conţinut: Şedinţele Comisiei se desfãşoarã numai în prezenţa a cel 
puţin jumãtate plus unu din numãrul membrilor, conform Hotãrârii Guvernului 
nr.1454/9.09.2004. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte, dacã mai sunt şi alte observaţii? Dacã nu supun 

votului Proiectul de Hotãrâre cu amendamentul stabilit de cãtre preşedintele Comisiei de 
urbanism. 

Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi pentru s-a probat. 

 Mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 

 Mergem mai departe punctul 8 Proiect de Hotărâre privind aprobarea finanţării 
documentaţiei tehnice pentru proiectul “Modernizarea, dezvoltarea şi echiparea 
Ambulatoriului Spitalului Judeţean Bistriţa-Năsăud” din fondul de rulment pe anul 
2009. Rog preşedintele comisiei de administraţie domnul Şomlea sã exprimaţi punctul 
dumneavoastrã de vedere. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Aviz favorabil în unanimitate pentru acest Proiect de Hotãrâre din partea comisiei. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Rog preşedintele comisiei de urbanism, domnul 

Popescu. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Comisia de urbanism întrunitã în data de 19 ianuarie dã aviz favorabil în forma 

prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Preşedintele comisiei economice, domnul Vlad Anton. 
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 Vlad Anton: - consilier – 
Comisia economicã în unanimitate a avizat favorabil Proiectul de Hotãrâre în forma 

prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia de culturã. 
Pugna Alexandru: - consilier – 
Comisia de culturã a dat aviz favorabil. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Prin urmare supun dezbaterii, dacã cineva mai 

doreşte sã ia cuvântul? Dacã nu supun votului acest Proiect de Hotãrâre.  
Cine este pentru? Împotrivã? Abţineri? 
Cu unanimitate de voturi pentru s-a probat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
 Punctul 9 Proiect de Hotărâre privind aprobarea Acordului/Contractului colectiv 

de muncă al funcţionarilor publici şi personalului contractual din cadrul aparatului 
propriu de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. Domnule preşedinte al 
Comisiei de administraţie. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administaţie a avizat favorabil acest Proiect de Hotãrâre cu douã abţineri. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia economicã, domnule Vlad Anton. 

 Vlad Anton: - consilier – 
Comisia economicã a avizat favorabil proiectul în forma prezentatã de iniţiator.  
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte dacã sunt alte observaţii, luãri de cuvânt? Constat cã 

nu sunt: supun aprobãrii şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu 30 voturi pentru şi 1 abţinere (Coc Dorel Alexandru) s-a aprobat. 
Vã mulţumesc. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Numãrul 10 de pe ordinea de zi Proiect de Hotărâre privind modificarea Anexei nr. 

4 la Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.41/2008 privind reglementarea 
activităţii de transport public judeţean. Rog comisia de urbanism sã-şi exprime punctul de 
vedere, domnule preşedinte. 

Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Comisia de urbanism întrunitã în şedinţa de lucru din data de 19 ianuarie a.c. acordã 

aviz favorabil în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Dacã sunt alte observaţii, vã rog poftiţi. Doamna 

Panã Adriana.  
Adriana Panã: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, citind raportul Consiliului Judeţean al Serviciului 

de Proiecte cu Finanţare Internã şi Internaţionalã eu am rãmas stupefiatã când am vãzut cã 
de fapt noi aprobãm ce aprobãm ca sã deblocãm un program al Societãţii Informaţionale 
MIRA în sfârşit cu toate denumirile alea care nu poate opera dacã numãrul locurilor 
mijloacelor de transport este altul decât 10 sau 23 locuri. Mie mi se pare o limitare de-a 
dreptul caraghioasã. Eu personal nu pot sã ajung la concluzia cã pot sã dau aviz sau nu pot 
sã dau aviz pânã când nu se vine cu argumente pe care pot sã le iau în calcul, eu asemenea 
argumente nu le pot lua în calcul. Din acest motiv noi în comisia economicã am discutat, sau 
nu? 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Acest proiect nu a fost în comisia economicã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Nu. Atunci am discutat între noi consilierii PSD. Noi solicitãm o amânare şi sã vinã cu 

nişte argumente palpabile. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Alte luãri de cuvânt? Dcã nu sunt supun aprobãrii Proiectul de Hotãrâre iniţiat de 

preşedinte, Proiectul de Hotãrâre nr. 10. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu 20 voturi pentru, 7 voturi împotrivã, 4 abţineri s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Punctul 11 Proiect de Hotărâre privind retragerea dreptului de administrare 

asupra terenurilor aferente castelului Posmuş.  Comisia de administraţie domnule 
preşedinte Şomlea. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administaţie a avizat favorabil acest Proiect de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc. Comisia economicã domnule Vlad. 

 Vlad Anton: - consilier – 
Comisia economicã a avizat favorabil în unanimitate Proiectul de Hotãrâre în forma 

prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte Vlad Anton. Domnule preşedinte Popescu, 

preşedintele comisiei de urbanism vã rog. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Comisia de urbanism întâlnitã în şedinţa de lucru în data de 19 ianuarie a avizat 

favorabil proiectul în forma prezentatã de iniţiator. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Observaţii, luãri de cuvânt, vã rog. Nu sunt, supun votului. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi pentru s-a probat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Punctul 12 Proiect de Hotărâre privind însuşirea modificării şi completării 

Hotărârii Guvernului nr.905/2002, privind atestatea domeniului public al judeţului 
Bistriţa-Năsăud precum şi a municipiului, oraşelor şi comunelor din judeţul Bistriţa-
Năsăud. Domnule preşedinte al comisiei de administraţie. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administraţie a avizat favorabil în unanimitate Proiectul de Hotãrâre. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc, observaţii din partea consilierilor? Dacã nu sunt supun votului şi acest 

Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Cu unanimitate de voturi pentru s-a probat. 
 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Punctul 13 Acord de principiu pentru declanşarea procedurilor privind încheierea 

unui parteneriat public-privat în vederea construirii de spaţii administrative. Comisia de 
administraţie domnule preşedinte Şomlea. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisi de administraţie publicã întrunitã în aceastã zi pe marginea acestui Acord de 

principiu a dat aviz favorabil cu o abţinere şi aşa cum aş putea spune cã se întâmplã şi în 
cazul urmãtorului acord de principiu solicitarea comisiei este ca pe viitor sã existe o notã 
scrisã adresatã comisiei de cãtre executivul Consiliului Judeţean cu privire la oportunitatea şi 
mãcar câteva elemente minimale în ceea ce priveşte necesitatea Acordului de principiu. Vã 
mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Comisie economicã, domnule consilier Vlad Anton. 

 Vlad Anton: - consilier – 
Domnule preşedinte comisia economicã a fost de acord cu Acordul de principiu. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule preşedinte. Domnule preşedinte al comisiei de urbanism. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Comisia de urbanism întrunitã în 19 ianuarie avizeazã favorabil acordul de principiu 

pentru declanşarea procedurilor. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule Popescu. Dacã sunt alte luãri de cuvânt? Domnule Marinescu 

poftiţi. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Este o reluare a unei iniţiative a vechiului consiliu în care s-a aprobat la iniţiativa 

consiliului realizarea unor spaţii care sã acopere nevoia acutã pentru Biblioteca Judeţeanã, 
pentru Evidenţa Populaţiei pentru Direcţia Generalã de Asistenţa Socialã şi Protecţia 
Copilului. Vreau sã vã reamintesc la cei care aţi fost în consiliu şi sã aduc în atenţia 
dumneavostrã cei care sunteţi noi, cã noi într-o şedinţã de consiliu cred cã a fost în aprilie 
sau în mai, am luat în calcul inclusiv demararea efectivã a lucrãrilor cu prindere în buget a 
acestei acţiuni, pornind de la repet, nevoia acutã de spaţii. Nu ştiu dacã pe comisii s-a 
discutat în amãnunt eu nu ştiu pentru cã din pãcate nu fac parte din comisii poate se va 
reglementa şi asta, aş vrea însã ca cineva sã ne spunã ce acordãm şi cine este acest 
Rognean care vrea sã intre în parteneriat cu noi şi ce vrem sã facem acolo, pentru cã noi 
avem un proiect repet. Domnul secretar sau altcineva poate sã ne spunã aici dacã este 
cazul, repet este o idee bunã se cultivã şi în alte pãrţi idee de parteneriat public şi privat, am 
vrea sã ştim însã la ce ne angajãm şi în ce cotã parte. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Este un acord de principiu urmeazã a se cere mai multe oferte pentru cã ştiţi bine 

trebuie sã fie minimum trei în opinia noastrã, deci dumneavoastrã aţi dat un acord de 
principiu cã aţi fost înţelepţi şi bine orientaţi când aţi fãcut-o chiar dacã aţi facut procedura 
asta acum un an de zile, dacã nu s-a finalizat e bine cã se va finaliza acum, ne-aţi dat 
acordul de principiu urmând ca noi sã selectãm, este obligatoriu selectarea de oferte, 
aşteptãm şi alte oferte. La momentul potrivit o sã venim şi o sã supunem atenţiei în şedinţã 
de consiliu pe comisii sã discutãm aceste aspecte şi sã facem selectarea de ofetã. Domnule 
Şomlea. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Aş vrea doar sã adaug cã în cadrul comisiei am discutat puţin despre destinaţia 

acestei construcţii pe care o avem în vedere a fi executatã pe strada Alba Iulia, este bine 
ştiut cã acolo urmeazã sã îşi desfãşoare activitatea personalul Bibliotecii Judeţene instituţie 
aflatã în subordinea Consiliului Judeţean. Cele mai multe opinii au mers pe ideea cã acest 
spaţiu ar trebui sã fie în totalitate destinat Bibliotecii Judeţene întrucât la momentul actual 
judeţul nu deţine spaţii corespunzãtoare şi pe de altã parte a pune în aceeaşi incintã instituţii 
foarte diferite ca şi scop al activitãţii nu este tocmai bine gândit spunem noi. Asta urmeazã sã 
mai discutãm şi în cadrul comisiei şi în şedinţele viitoare de plen de Consiliu Judeţean şi 
probabil şi în prezenţa directorului instituţiei. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc şi eu. Poftiţi doamna consilier Panã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Eu aş vrea sã propun sã aveţi în vedere în momentul în care vor venii ofertele, spaţiul 

este suficient de mare, permite intrãri din douã strãzi încât sã nu se poatã perturba activitatea 
mai multor instituţii. E adevãrat pentru Bibliotecã avem urgenţa maximã datã fiind chiria 
uriaşã pe care o plãtim dar acolo poate încãpea şi Direcţia pentru Protecţia Copilului, poate 
încãpea şi Direcţia pentru Evidenţa Populaţiei. Deci în sensul ãsta sã vinã ofertele pânã 
rezolvãm toate problemele de spaţii necesare pentru cã permite, un proiect deştept poate sã 
permitã acest lucru. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc doamna consilier. Altcineva? Va rog domnule Andreica. 
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Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte întrucât la aceastã orã nu existã o lege a parteneriatului public-

privat, tot ce a fost a fost abrogat, pentru a nu fi nici o suspiciune rog ca atunci când va intra 
în dezbatere în comisii sã se vinã şi cu baza legalã a procedurilor privind achiziţia şi vã 
informez cã într-un timp foarte scurt se va schimba Ordonanţa 34 privind achiziţiile publice, 
probabil cã în februarie. Dacã cumva acest proces de organizare se va întârzia puţin ar fi 
bine sã ne consultãm ca sã fim în ton cu viitoare Ordonanţã. Deci vrem sã accelerãm, sã 
scurtãm termenele şi tot ce a creeat probleme în vechea ordonanţã. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Da vã rog sã consemnaţi. Riguros şi sigur vom ţine cont de exprimarea dumneavostrã 

pentru cã fãrã temei legal nu putem acţiona, şi probabil cã aşa cum aţi spus, aţi anticipat, va 
fi în februiarie. Dacã sunt şi alte opinii? Domnule consilier Pop. 

Pop I. Gheorghe – consilier – 
Domnule preşedinte stimaţi colegi, noi avem un spaţiu la dispoziţia Consiliului 

Judeţean în fostul sediu al Bãncii Naţionale. Înţeleg cã de vreo 3 ani de zile nu mai este 
destinat nici unei activitãţi, poate cã ar fi înţelept sã îl reabilitãm şi Biblioteca Judeţeanã în 
prima urgenţã sã se mute acolo. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc şi eu domnule consilier Pop Gheorghe. Ne-am gândit şî noi la lucrul 

acesta mã bucur cã aţi consemnat şi dumneavoastrã şi aţi luat atitudine, aşa este, acea 
clãdire este într-un stadiu de constatare impropriu şi trebuie urgent sã gãsim resurse 
financiare sã vedem în ce formã ce servicii concentrãm acolo,unele dintre ele sã le ducem de 
la Prefecturã în acea direcţie sã fie o clãdire care sã deserveascã persoanel care au sigur 
probleme de rezolvat şi acele servicii de informatizare a paşapoartelor sã fie într-o clãdire, 
sau în douã clãdiri sã nu mai fie înghesuiala aceasta în Instituţia Prefecturii şi a Consiliului 
Judeţean. Salut propunerea dumneavoastrã şi vom ţine seama de ea cât de repede. 

Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Am o precizare domnule . Acea clãdire a fost transferatã Consiliului Judeţean în 2002, 

la intervenţia noastrã dacã vreţi, a mea personalã la Adrian Nãstase cu susţinerea lui 
Bartolomeu Anania. Ea are destinaţie prin Hotãrâre de Guvern sã fie Muzeu de Artã 
religioasã în judeţ. Pentru Bibliotecã nu se preteazã iar pentru alte spaţii alocate Prefecturii 
nu cred cã ne putem permite sã încãlcãm o Hotãrâre de Guvern. Avea şansã judeţul sã facã 
acolo ce nu are nimeni, în condiţiile în care existã un proiect şi era un program de finanţare 
externã care înţeleg cã acuma este abandonat. Sunt lucrãri pe care le-am promovat, 
dumneavoastrã veţi decide, însã vreau sã vã informez cã acel spaţiu putea sã devinã un 
centru puternic de culturã al Transilvaniei şi al judeţului, pentru cã la Protopopiatul ortodox 
existã un mare volum, un patrimoniu excepţional care stã înghesuit şi de aceea invocam şi 
numele înaltpresfinţitului care este interesat şi care întreabã des când facem acel muzeu. Nu 
cred ca spaţiul acela repet este bun pentru Bibliotecã, dumneavoastrã puteţi sã vizitaţi 
spaţiul, puteţi sã vedeţi ce este acolo. Nu asigurã condiţii nici mãcar de nivelul actualei 
Biblioteci. Si o sã mai aduc în atenţia dumneavostrã încã ceva, am spus-o şi cu alte prilejuri, 
sunt consilieri vechi care ştiu asta chiar dacã unii poate au uitat Biblioteca Judeţeanã este 
susţinutã de noi şi va trebui sã implicãm şi Municipiul în susţinerea acestei instituţii, pentru cã 
judeţul, Consiliul judeţean are venituri modeste, noi dãm bani la Spitalul Judeţean unde avem 
voie mai nou sã dãm dar nu suntem obligaţi sã-i înteţinem şi doctorul Buta ştie cã a avut 
susţinere mare şi astãzi am votat  o alocare de fonduri, dar va trebui sã gândim pe parcurs 
ce va trebui sã facem cu banii, ce ne putem permite sã facem şi pânã când putem sã 
preluãm tot sarcinile altora. Repet, clãdirea Bãncii Naţionale este alocatã Consiliului judeţean 
dupã multe memorii şi intervenţii cu destinaţie expres prevãzutã în Monitorul Oficial, domnul 
secretar ştie de Muzeul de Artã religioasã. Dacã se va gãsi formula şi dumneavoastrã nu veţi 
fi de acord sã facem asta nu facem, însã va fi o pierdere mare pentru judeţ. Într-adevãr 
Biblioteca nu are spaţiu şi plãtim aproape 1 miliard de lei chirie, pentru cã şi acele retrocedãri 
s-au fãcut fãrã sã fim consultaţi. Este absurd dupã ce noi acolo am bãgat miliarde de lei sã 
reparãm clãdirea sã facem încãlzire centralã o dãm de gratis la urmaşii, urmaşilor cuiva. Bun 
e în ordine, ne-am conformat Hotãrârii judecãtoreşti şi plãtim chirie, de acolo va trebui sã 
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plecãm, Biblioteca de aceea a gândit acel spaţiu sã aibã mobilierul şi spaţiile şi ferestrele 
pentru nivelul anului 2010, nu pentru a lua de aici şi a muta dincolo într-un spaţiu insalubru 
pentru Bibliotecã. Mulţumesc.  

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc şi eu, aş vrea sã fac unele precizãri. Aceastã clãdire în discuţie de pe 

Odobescu s-a preluat în 2002. Da? Suntem în anul de graţie 2009, deci de 7 ani. În 7 ani nu 
s-a reuşit mare lucru sã se facã, dar intenţia este nobilã şi nu ne gândim cã trebuie fãcut 
pentru cã s-a fãcut o experizã acolo şi vreau sã spun cã am mers cu presa şi nici mãcar nu 
s-a murat nu s-a curãţat în urma acelei intervenţii de verificare a rezistenţei construcţiei, de 
evaluare a ei. Şi aş vrea sã vã mai spun un lucru cã la ultima mea întâlnire cu Inalt 
Preasfinţia sa Bartolomeu, am ridicat aceastã problemã în vederea alocãrii acelui spaţiu 
pentru Muzeul de naturã religioasã şi Inalt Presfinţia sa a spus cã nu intrã în prioritãţile Inalt 
Presfinţiei sale şi e vorba de altã prioritate a Înalt Presfinţiei sale este crucea de demarcaţie 
dintre cele douã judeţe de la Mãnãstirea Piatra Fântânele. Este datoria mea sã vã spun 
acum cã veni vorba şi cu lucrurile sfinte şi cu pãrerile exprimate şi împãrţite ale înalt 
presfiinţiilor bisericeşti nu se glumeşte. Deci ceea ce vã spun este real. Vã mulţumesc, dacã 
mai sunt întrebãri. Colegul Andrei Moldovan, vã rog. 

Moldovan Andrei Valentin: - consilier – 
Domnule preşedinte, dacã bine îmi amintesc eu în legislativul trecut judeţean s-a mai 

pus problema Bibliotecii. Problema cred eu esenţialã, este urmãtoarea: dorim sã mutãm 
Bibliotecã într-o locaţie provizorie sau dorim sã o mutãm într-o locaţie definitivã? Dacã dorim 
sã o mutãm într-o locaţie definitivã este absolut necesar ca aceasta sã corespundã 
necesitãţilor de astãzi a unei Biblioteci Judeţene, cu sãli specializate, cu mediatecã şi aşa 
cum spun eu, nu cum are Baia-Mare sau cum are Clujul, dar mãcar la jumãtate nivelul şi 
jumãtate standardul la care au ridicat aceste judeţe Bibliotecile Judeţene. Mi se pare extrem 
de important, mai cu seamã cã în competiţia aceasta care existã astãzi în materie de 
informaţie unde avem calculatorul, internetul şi aşa mai departe biblioteca nu poate sã existe 
decât incluzându-le în formele ei specifice. Vã mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Şi eu vã mulţumesc domnule consilier, dacã sunt şi alte observaţii? Dacã nu sunt 

supun votului acordul de principiu. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Lipseşte din salã domnul consilier Ilieşi Sabin. 
Cu 29 voturi pentru şi o abţinere (Popescu Grigire Dorin) s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mergem mai departe Acord de principiu pentru începerea procedurilor privind 

încheierea parteneriatului public-privat în vederea reabilitării castelelor de la Posmuş 
şi Comlod. Preşedintele comisiei de administraţie, vã rog domnule Şomlea. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administaţie publicã a avizat favorabil în unanimitate acest acord. 
 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia economicã, domnule preşedinte. 

 Vlad Anton: - consilier – 
Comisia economicã este de acord cu acordul de principiu. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc, comisia de urbanism domnule preşedinte. 
Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Domnule presedinte, comisia de urbanism întrunitã în data de 19 ianuarie este de 

acord cu începerea procedurilor. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc, domnule preşedinte. Luãri de poziţie, observaţii, luãri de cuvânt? 
Dacã nu sunt supun aprobãrii dumneavoastrã acordul de principiu. 
Lipseşte din salã domnul consilier Sabin Ilieşi. 
Cu 30 voturi pentru s-a aprobat. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Acum suntem la punctul 15 prin care am cerut suplimentarea Proiectului de Hotărâre 

privind modificarea Hotãrârii nr.62 din 29 decembrie 2008 a Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Nãsãud privind aprobarea Studiului de Fezabilitate, a indicatorilor tehnico-
economici şi a cofinanţãrii Proiectului „ Sistem integrat de management al deşeurilor 
solide în judeţul Bistriţa-Nãsãud”. Pentru cã nu a trecut prin comisii aş dori o dezbatere şi 
pentru început aş  începe cu comisia de administraţie. 

Vasile Şomlea: - consilier- 
Comisia de administaţie a dezbãtut acest Proiect de Hotãrâre şi nu a existat nici o 

obiecţie majorã, votul fiind unanim. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacã doriţi informaţii suplimentare aici este doamna Luminiţa Borşa care 

o sã vã dea completãrile necesare. Solicit şi avizul celorlalte comisii dacã le-aţi fãcut sau 
dacã aţi aprofundat materialul care ni s-a pus în faţã la începutul şedinţei. Dacã nu cred cã 
este bine ca doamna Luminiţa Borşa sã vã dea câteva detalii. Vã ascultãm doamna Borşa. 

Luminita Borşa 
În mare aceastã modificare ce prevede? Am primit o solicitate de la Primãria Dumitra 

prin care, din cauza consilierilor locali care au pus problema în Consiliul Local Dumitra. Ei ne-
au acordat nouã o suprafaţa de teren de 169 de mii de metri patraţi adicã aproximativ 17 ha, 
ni l-au acordat în administrare directã pe toatã perioada construcţiei acestui depozit ecologic, 
deci sitemului integrat de management  al deşeurilor şi au solicitat sã nu participe la 
cofinanţarea acestui proiect. Acestã participare a comunei Dumitra ar însemna 28652,782 
euro, cheltuieli eligibile şi neeligibile, respectiv participarea comunei la finanţarea TVA care 
este rambursabil în valoare de 51972,161 euro şi preluarea acestei cofinanţãri de cãtre 
Consiliul Judeţean. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc. Mie personal mi s-a pãrut intervenţia Consiliului local al comunei Dumitra 

corectã întrucât a fãcut acest aport în naturã de aproape 17 ha. Era incorect, impropriu şi mã 
rog, nu era bine sã îi supunem şi la plata unor pãrţi pecuniare. Prin urmare am iniţiat 
modificarea Hotãrârii prin acest Proiect de Hotãrâre şi am preluat la Consiliul Judeţean 
diferenţa de preţ care trebuia sã o facã acest Consiliu local. Eu cred cã e de bun simţ este 
rezonabilã propunerea vã rog sã o analizaţi şi dumneavoastrã prin exprimãrile 
dumneavoastrã şi în final sã o votãm. Vã rog, doamna Panã. 

Adriana Panã: - consilier – 
Eu vãd un mic şantaj din partea Primãriei Dumitra. Într-adevãr suma putem sã o 

considerãm modicã la nivel de suma întreagã a proiectului, noi trebuie sã depunem urgent 
acest proiect, deepinde am înţeles de douã semnãturi încã, una este comuna Dumitra şi una 
la Romuli ceva de genul ãsta, deci nu cred cã este cazul sã ne cramponãm şi sã nu dãm aviz 
favorabil datã fiind urganţa cu care trebuie sã depunem proiectul, dar în nici un caz nu este o 
chestie lãudabilã pentru cã faptul cã se va derula la Tãrpiu în comuna Dumitra staţia este un 
beneficiu automat  vor exista şi încasãri suplimentare multe pentru comuna Dumitra, eu zic 
cã lor li se face o favoare şi nu ei ne fac o favoare dându-ne terenul. Deci eu nu o vãd ca un 
motiv întemeiat, dar voi da vot favorabil. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
E punctul dumneavoastrã de vedere eu v-am ascultat dar vã mulţumesc pentru votul 

favorabil care îl veţi da încã de pe acum. Dacã sunt şi alte observaţii? Domnule Anton vlad. 
 Vlad Anton: - consilier – 

Domnule preşedinte atât aparatul Consiliului Judeţean cât şi Comisia economicã au 
fost harnici şi au dezbãtut acest proiect şi i-au dat aviz favorabil în forma prezentatã de 
iniţiator. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Domnule preşedinte, vã mulţumesc tare mult. Domnule consilier Andreica. 
Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte, sigur voi da votul pentru acest Proiect de Hotãrâre, dacã eu 

eram primar al comunei Dumitra ceream mult mai mulţi bani pentru cã nimic nu e de gartis în 
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lumea asta. Normal trebuia fãcutã o expertizã şi o evaluare a terenului şi atunci puteam 
discuta. Sigur dacã consiliul în frunte cu primarul a aceeptat aşa de uşor este rãspunderea 
lor. Deci cred cã suma este modicã de care îi scutim şi cu atât mai mult trebuie sã dãm votul 
Repet dacã eu aş fi primar nu aş accepta, nimic nu e gratis în lumea asta pentru cã nimeni 
nu o sã-l scutescã mâine pe primar dacã urmaşi lui o sã spunã cã a dat de gratis Consiliului 
Judeţean şi de fapt altor comune nu Consiliului Judeţean terenul. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule consilier Andreica. Sigur cã este corectã oportunã şi pãrerea 

dumneavoastrã, este corectã şi a doamnei Panã, pânã la urmã toţi avem dreptul la opinii şi 
vãd cã sunt pãreri împãrţite, dar asta nu înseamnã cã dorim sau nu dorim acel proiect care 
este atât de important pentru judeţ. Domnule Popescu. 

Dorin Grigore Popescu: - consilier – 
Ţinând cont cã proiectul nu a ajuns la Comisia de urbanism nu pot decât sã mã 

pronunţ în nume personal şi eu spre deosebire de domnul Andreica nu îmi doresc sã fiu 
primar, o sã mã abţin pentru cã nu am suficiente argumente nici pentru, nici împotrivã. 
Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Şi eu vã mulţumesc. Domnule consilier Marinescu Gheorghe. 
Gheorghe Marinescu: - consilier – 
Am trecut printr-o mare primejdie în legãturã cu locaţia de la Tãrpiu. Au fost momente 

în care dacã şi Consiliul local Dumitra ar fi spus suntem de acord cred cã nu mai discutam 
astãzi de finanţare. Vãd din documente cã Bistriţa-Nãsãud este pe primul loc şi asta este o 
şansã pentru noi. Vreau sã vã spun însã cã Dumitra a pus la dispoziţie doar o parte din 
terenul de care vom avea nevoie, va avea nevoie judeţul ulterior, asta înseamnã cã noi, şi eu 
sunt de acord sã suplimentãm şi sã facem un pas în direcţia solicitatã de cre Consiliul local 
Dumitra s-ar putea însã sã creem precedente. Vreau insã sã vã reamintesc şi altceva. A fost 
o locaţie stabilitã pentru Bistriţa şi din motive sã le spunem politice investiţia a fost mutatã la 
Tãrpiu cu toatã opoziţia nostrã, a mea dacã vreţi, care ţinea seama de distanţe. Dumitra a 
sperat şi alţii au sperat cã se va asfalta drumul se vor face tot felul de înlesniri. Tot ce se face 
conex la investiţia datã şi finanţatã pe fonduri europene se face cu banii noştrii. De aceea 
repet sunt de acord sã susţinem aceastã solicitare, trebuie sã fim foarte atenţi pentru viitor, 
noi sau urmaşii noştrii în Consiliul Judeţean. E în ordine, nu cere mulţi bani dar vedeţi 
dumneavoastrã, data trecutã am spus contribuţia Consiliului Judeţean este mult majoratã 
faţã de ce am ştiut, trebuie sã ne aşteptãm şi la alte surprize pe parcurs cu aceastã investiţie 
finanţatã în bunã mãsurã cu 80% din fonduri europene. Orice lucrare neeligibilã se suportã 
de noi în situaţii foarte greu de suportat financiar. Repet însã e corect sã-i ajutãm pentru cã 
acolo ştiu cã au fost dispute am avut mari emoţii atunci în anul 2006-2007-2008 când locaţiile 
erau purtate de colo, colo ne vor duce în situaţii sã pierdem finanţarea. Erau 6 judeţe şi iatã 
cã doar 2 sau 3, 3 cu totul sunt în situaţia de a beneficia de investiţie. Mulţumesc. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Mulţumesc şi eu, vã rog domnule consilier Andreica. 
 
Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte, permiteţi încã o intervenţie fãrã sã revin la aspectul discutat. Aş 

vrea sã ne formãm împreunã o opinie asupra dezvoltãrii localitãţilor. Constatãm cu toţii cã 
înainte de revoluţie s-au creat diferite investiţii, gãri, staţii CFR, staţii de tratare, de epurare 
staţii electrice, staţii de gaze, uzine termice, astãzi toate sunt îngropate sau pardon încercuite 
sunt în interiorul oraşelor. Politica de dezvoltare teritorialã presupune ca pe o razã de 10-15-
20 km în raport de mãrimea oraşelor respective sã nu se mai accepte investiţii de aceastã 
naturã. De aceea sigur domnul Marinescu are un punct de vedere legat de costuri, dar în 
perspectivã cred cã în final este aceastã soluţie bunã sã îndepãrtãm cât mai mult de centrele 
urbane asemenea genuri de investiţii. Trebuie duse cât mai departe sã nu ne uitãm la faptul 
cã o sã investim pe un 10 km de drum, nu aceasta este esenţa problemei, trebuie sã 
îndepãrtãm asemenea zone de investiţii de zonele destinate pentru construcţii locuinţe, 
pentru zone culturale pentru alte genuri de investiţii. Vã mulţumesc. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule consilier. Dacã mai sunt şi alte observaţii? Dacã nu sunt 

suport votului şi acest Proiect de Hotãrâre. 
Cine este pentru, împotrivã, abţineri? 
Lipseşte din salã domnul consilier Ilieşi Sabin. 
Cu 29 voturi pentru şi o abţinere (Popescu Grigire Dorin) s-a aprobat. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Suntem la punctul Diverse. Vã rog. Banuiesc cã s-au epuizat pânã acuma diversele 

dar vãd cã mai sunt. Vã rog domnule consilier Suciu. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Chiar dacã au trecut vreo trei ore de la debutul şedinţei eu vreau sã vã amintiţi ce am 

spus înainte de începutul şedinţei. Revin cu rugãmintea ca juristul Consiliului Judeţean sã fie 
tras la rãspundere. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nici nu am uitat, e proaspãt domnule consilier, nu uitãm aşa uşor. Doamna consilier 

Panã. 
Adriana Panã: - consilier – 
Eu vreau sã vã spun cã şi acuma aştept personal sau în plenul consiliului sã vinã acel 

raport legat de anumite drumuri pe anul trecut. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
O sã-l primiţi personal doamna consilier. Pânã când mai sunteţi încã colega noastrã. 

Domnule Suciu Daniel. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Mi-am adus aminte de ceva şi nu vreau sã trecã momentul. 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Nu rataţi. 
Daniel Suciu: - consilier – 
Nu ratez nimic. Am depus un memoriu de procedurã prealabilã la dumneavoastrã cu 

data de 5 decembrie anul trecut, chiar dacã prin lege aveaţi la dispoziţie 30 de zile sa-mi daţi 
un rãspuns mi-aţi formulat un rãspuns cu numãr de înregistrare din 8 ianuarie iar eu am 
primit documentul în 21 ianuarie. V-aş ruga dacã vã permite aparatul pe care îl aveţi în 
subordine sã fiţi puţin mai atenţi când vine vorba de termene şi sã ne arãtaţi consideraţia pe 
care o meritãm şi noi în calitate de consilieri judeţeni. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Aparatul permite, aparatul propriu vreţi sã spuneţi, sigur o sã fim mai atenţi domnule 

“preşedinte”. Aparatul propriu este subordonat numai preşedintelui dar o sã fim mai atenţi. Vã 
mulţumim pentru atenţionare. Domnule consilier Andreica. 

Ioan Andreica: - consilier – 
Domnule preşedinte, stimate şi stimaţi colegi. Întrucât este posibil ca aceasta sã fie 

ultima şedinţa la care particip, în politicã orice se poate întâmpla deci sub rezerva cã la 
şedinţa de Guvern de astãzi se aprobã noile structuri organizatorice ale diferitelor ministere şi 
în zilele viitoare voi primi decizia, atunci o sã trimit hârtia de retragere din Consiliul Judeţean, 
decizia pentru funcţia de Secretar de stat, deocamdatã fac muncã patrioticã acolo. Dacã voi 
primi decizia sigur voi pleca şi voi trimite hârtia dacã nu voi reveni, dacã nu voi veni la 
urmãtoarea şedinţã de pe acum vreau sã vã mulţumesc pentru colaborare sã vã doresc 
succes şi sã fac şi o recomandare, întrucât în acest mandat am constatat cã aproape cã nu a 
fost şedinţa fãrã sã nu aparã dispute pe marginea faptului cã nu reuşim sã ne însuşim votul 
majoritãţii, acesta este singurul aspect care trebuie lãmurit. Cred cã trebuie cu toţii sã ne 
însuşim când e o majoritate când e un vot suplimentar sau e o majoritate absolutã, a luat o 
decizie e bunã e rea ne-o însuşim. Eu acum 4 ani bunãoarã am pierdut la un vot preşedenţia 
Consiliului Judeţean, mi-am însuşit-o şi am lucrat cu domnul preşedinte Marinescu. Cred cã 
aici mai avem de lucrat. Celelalte lucruri sigur rãmân probleme de fond, probleme tehnice. 
Încã odata mulţumesc doresc succes noilor vicepreşedinţi şi dumneavoastrã la toţi. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc domnule consilier Andreica. Sigur domnul Andreica este un om cu 

multã experienţã în administraţie îi mulţumim pentru ceea ce a spus aici, toţi mai avem de 
învãţat. Sper cã o sã reprezinte cu cinste interesele judeţului aşa cum o sã reprezinte 
interesele judeţului persoana desemnatã ca Ministru secretar de stat la Ministerul 
Administraţiei. Iar în judeţ cu doi Miniştrii Secretar de stat cred cã va avea mulţ de câştigat. 
Va asigurãm de respectul nostru, vã dorim succes domnule Andreica dar şi domnului 
Moldovan şi nu închei pânã nu îi dau cuvântul doamnei Panã. 

Adriana Panã: - consilier – 
Legat de intervenţia domnului Andreica, salut exact ce a spus când a vorbit de 

majoritate s-a referit şi la cea din 4 iulie sunt convinsã şi închei prin a face o precizare care 
probabil o sã vã stupefieze pe unii dintre dumneavoastrã. Sincer regret cã domnul Andreica 
nu a rãmas în rândul consilierilor judeţeni de aici. Sunt convinsã cã va face treabã foarte 
bunã acolo, este un om cerebral şi a dat dovadã de acest lucru fãrã sã ţinã cont cã a fost o 
iniţiativã a preşedintelui sau a cui a fost, cu argumente, deci pe scurt  drum bun domnule 
Andreica şi vã regret. 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte – 
Vã mulţumesc doamna Panã pentru cuvintele dumneavoastrã de la sfârşit nu de la 

urmã atât de cotect de pertinent şi de omenesc. Vã mulţumesc frumos. Cred cã nu mai sunt 
probleme. Declar şedinţa închisã. 
 

 
Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 

 
PREŞEDINTE      SECRETARUL JUDEŢULUI 

   Rusu Liviu-Mihai            Iosif Redl 
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